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Flyer vriendenbonus ambtenaren 

Datum 13 april 2018 
Partij: CDA 
  
Bijlage: 12 
Ingekomen brief griffie: 16 april 2018 
Antwoord college 19 april 2018 
 
Aan het college van burgemeester en wethouders van Helmond, 
Afgelopen week ontvingen we van ambtenaren een flyer met als titel “ vriendenbonus”.  Als een ambtenaar 
van de gemeente Helmond een collega werft dan scoort hij of zij een bonus van 500,- mits er wordt voldaan 
aan een aantal spelregels. 
Als CDA fractie vinden we dit een onbegrijpelijke actie en wel om een aantal redenen. Ten eerste is de 
gemeentelijke organisatie nog volop in een reorganisatie verwikkeld. Er zijn medewerkers niet goed genoeg 
bevonden voor het werk binnen de organisatie. Een aantal hebben vervroegd en / of vrijwillig afscheid 
genomen maar een aantal is boventallig verklaard.  
 

1) bent u het met ons eens dat van deze bonus een volstrekt verkeerd signaal uitgaat naar collega’s 
die door de reorganisatie hun baan zijn kwijt geraakt of nog verwikkeld zijn in de afronding van de 
reorganisatie perikelen? 

 
De tweede reden waarom we het een verkeerd signaal vinden is omdat blijkbaar de gemeente Helmond niet 
in staat is om vacatures in te vullen. Belangrijk daarbij is om daarbij te onderzoeken wat de reden daarvan is. 
Nu is Helmond alsmede de ambtelijke organisatie de afgelopen periode niet altijd positief in het nieuws 
geweest. Daarnaast hebben we geen signalen ontvangen van andere gemeenten dat  de arbeidsmarkt op “ 
slot”  zit voor ambtenaren. 
 

2) Heeft er onderzoek plaats gevonden waarom vacatures niet kunnen worden ingevuld?  
3) Bent u van mening dat deze actie soelaas biedt aan het probleem van de openstaande vacatures ? 

Zo ja waar is dat op gebaseerd ? 
 
De actie roept naast bovenstaande vragen ook andere vragen op. Zo zijn we in 2017 als gemeenteraad voor 
de laatste keer actief door uw college geïnformeerd over de stand van zaken van de reorganisatie.  
 

4) Hoeveel openstaande vacatures kent de huidige organisatie nog en om welke vacatures gaat het 
hierbij? 

5) Wat is de omvang van de huidige inhuur (in FTE en bedrag) en neemt dit af ? 
6) Op welke managementposities wordt nog ingehuurd en welke trajecten worden er doorlopen om 

deze vacatures op korte termijn in te vullen? 
7) Is er een strategische personeelsplanning opgesteld en wordt de raad hierin meegenomen temeer 

omdat uw college heeft aangegeven dat er 4 mln. extra nodig is voor de ambtelijke organisatie om 
de ambities waar te kunnen maken? 

 
We verzoeken uw college om zoals eerder toegezegd de raad actief te informeren over de reorganisatie van 
de gemeentelijke organisatie. We zien daartoe uw cijfermatige en inhoudelijke voorstel tegemoet. 
 
Namens de CDA fractie 
Jan Roefs 
Thijs van Wetten 
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Antwoord college van burgemeester en wethouders: 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede: 
 

1) Nee, dat zijn wij niet met u eens. De invoering van deze bonus staat voor ons geheel los van de 

reorganisatie. Het door u gelegde verband tussen de reorganisatie en de vriendenbonus is er niet. 

 

2) Uw suggestie dat de gemeente Helmond in zijn algemeenheid niet in staat is vacatures in te vullen, 

is onjuist. Wel geldt dat de arbeidsmarkt krapper is geworden als gevolg van 

conjunctuurontwikkeling. Mede hierom zoeken we naar nieuwe manieren om talent van de 

arbeidsmarkt richting de gemeente Helmond te halen. 

 

3) Ja. Bij steeds meer organisaties wordt een dergelijke bonus, in wervingstermen beter bekend als 

Referral Recruitment, succesvol toegepast bij het vervullen van vacatures. 

Referral Recruitment is bedoeld om huidige medewerkers te stimuleren mee te denken bij de 

invulling van vacatures en hun netwerk hiervoor in te zetten. Juist medewerkers weten namelijk 

welke personen goed bij de organisatie passen. Het instrument is voor sommige vacatures vele 

malen efficiënter dan het adverteren in een dagblad of het inschakelen van een gespecialiseerd 

bureau. In alle gevallen is de bonus ook nog eens een goedkopere oplossing. 

 

4) Er lopen op dit moment 21 procedures. De procedures zijn in verschillende stadia van werving. Dit 

varieert van interne openstelling voor collega’s, tot arbeidsvoorwaardengesprekken met kandidaten 

‘van buitenaf’. De vacatures waar men momenteel ‘van buitenaf’ op kan solliciteren, zijn te vinden op 

www.helmond.nl/werkenbij. 

 

5) Per 1 april 2018 is er 124,49 FTE op inhuurbasis  werkzaam. Dit bedraagt 18,03% van de totale 

bezetting in FTE’s. Per 1 oktober 2017 was dit percentage 18,35%. Per 1 april 2017 was dit 20,05%. 

 

6) Van de 37 managementposities worden vijf posities tijdelijk ingevuld, zonder dat sprake is van een 

vast dienstverband. Voor de invulling van deze posities zijn wervingstrajecten op maat ingezet. Onze 

inzet is erop gericht dat managementfuncties met een structureel karakter op een structurele wijze 

worden ingevuld, middels een vast dienstverband bij de gemeente Helmond. 

 

7) Wij gaan ervan uit dat u doelt op een kwantitatieve/kwalitatieve analyse van ons huidige personeel 

versus de gewenste bezetting. Deze vertaling wordt momenteel door alle afdelingen gemaakt. In dit 

proces is tevens aandacht voor de taakstelling en de behoeften vanuit de strategische agenda.   

De raad is afgelopen oktober middels een presentatie door de gemeentesecretaris nog uitgebreid 

geïnformeerd over de voortgang van de organisatieontwikkeling. Ook in het recente 

overdrachtsdossier is aandacht besteed aan de organisatieontwikkeling, in het bijzonder aan de 

voortgang van de financiële taakstelling, benodigde extra middelen en de veranderde context 

waarbinnen de ontwikkeling nu plaatsvindt. Het zittende college neemt geen besluit (meer) over de 

voor de organisatieontwikkeling benodigde middelen. Dit is aan de formerende partijen en aan het 

nieuwe college. Over de momenteel lopende besprekingen kan het zittende college geen nadere 

mededelingen doen. 

Conform de gemaakte afspraak zal de raad medio dit jaar opnieuw geïnformeerd worden over de 

voortgang van de organisatieontwikkeling. 

Burgemeester en wethouders van Helmond 
de burgemeester    de secretaris 
mevr. P.J.M.G. Blanksma – van den Heuvel mr. drs. A.P.M. ter Voert 


